
Ansøgning til Pigepartnerskaber 

Se ”Retningslinjer til ansøgning om Pigepartnerskaber” 
 

Ansøgning sker ved udfyldelse af nedenstående skema, som skal fylde max 4 sider. Ansøgningen sendes på mail til makrab@kk.dk. 

Ansøgningsfristen er d. 26. februar 2024.  

Herefter indkaldes udvalgte ansøgere til ”Pitch-møde” d. 6. eller 7. marts, hvor foreningen får mulighed for at uddybe sine tanker om de konkrete 

indsatser. Mere info følger.  

Spørgsmål kan rettes til Marie Schytte Krabbe, makrab@kk.dk tlf. 2812 7387, i Idrætsudvikling, Kultur- og Fritidsforvaltningen.  

Ansøgningsskema – Pigepartnerskaber 

Ansøgende forening 

 

Foreningens navn: BK Vestia 

CVR-nummer: 29885648 

 

Navn på kontaktperson i foreningen: Julie Herdal Molbech

Telefonnummer til kontaktperson: 50520615 

Mailadresse på kontaktperson: julie@vestia.dk 

FAKTA OM FORENINGEN 

Hvilke aktiviteter for piger har foreningen nu? • Vestia tilbyder fodbold træning for piger i alle aldre.  

Hvor i byen foregår foreningens aktiviteter for 

piger (hvilke faciliteter)? 

• Aktiviteter foregår primært på Bavnehøj idræts anlæg og omkring liggende fodboldbaner som Bavnehøjskole 

og DGI Byens baner.  

Hvor mange pigemedlemmer 0-18 år har 

foreningen lige nu?  

• 265 



Hvor mange kvindelige trænere/ledere har 

foreningen lige nu? 

• 2 ansatte trænere.  

• 6 Forældretrænere 

• 1 målmandstræner 

• 17 ung-trænere 

Hvor mange flere pigemedlemmer 0-18 år 

forventer foreningen at kunne rumme inden 

for de eksisterende tider/faciliteter, som 

foreningen råder over? 

• Vestia har mulighed for at have ca. 250 flere pigemedlemmer i Klubben givet de eksisterende faciliteter, dog 

er træner og frivillig kapacitet en løbende udfordring for at opnå det ønskede medlemstal, som vi håber 

Pigepartnerskabet kan være med til at løfte.  

VISION OG MÅLSÆTNING MED PIGEPARTNERSKABET 

Hvad er foreningens overordnede mål med 

Pigepartnerskabet? Hvad vil foreningen gerne 

opnå på længere sigt? 

 

• Vestia har til hensigt at opretholde et højt ambitionsniveau ved at fortsætte pigepartnerskabet. Dette 

indebærer en dedikeret indsats for at tilskynde flere piger til at deltage i fodbold, styrke pigefodboldspillernes 

position i foreningen og motivere dem til at forblive aktive som ungdomsspillere, seniorspillere, trænere og 

ledere. 

• Vestia tror på, at ved en forlængelse af pigepartnerskabet, vil Vestia være i stand til at forbedre og styrke 

pigefodbold på Vesterbro og skabe nye og bedre rammer så pigefodbold kan vokse, og skabe nye 

idrætsfællesskaber for flest muligt piger. 

• Vi ønsker i det omfang, det er muligt, selvstændige pigeårgange fra børnefodbold til ungdom. Vi har netop 

været i stand til gennem rekruttering at dele en dobbeltårgang i to selvstændige årgange og med blandt 

andet midler fra partnerskabet har vi været i stand til at supplere årgangene med trænerressourcer, som 

gjorde det muligt at dele årgangene.  Vi har p.t. enkeltårgange fra u12-u18.  

 

Hvilke indsatser ønsker foreningen at sætte 

fokus på i Pigepartnerskabet?  

Beskriv gerne kortfattet med udgangspunkt i 

nedenstående fokusområder (eller udvalgte 

af dem): 

• Organisering og struktur i 

foreningen, der skaber et godt 

pigemiljø og sikrer, at pigerne 

prioriteres i foreningen 

• Vestia har haft fokus på at skabe trygge og positive fællesskaber omkring pigefodbolden, for at sikre at 

nuværende medlemmer og nye, føler sig tilpas og trives ved at spille fodbold i Vestia. Vestia ønsker at sætte 

yderligere fokus på dette emne og sikre at det budskab når ud til flere piger på Vesterbro via 

Pigepartnerskabet. 

• Pigepartnerskabet bliver prioriteret gennem den sportslige ledelse, der vil have fokus på at udvikle kvaliteten 

af træningen samt fællesskabet omkring træningen og årgangene. Projektledelsen vil have fokus på 

arrangementer og events samt nye rekrutteringsmuligheder der skal styrke årgangene og pigefodbold i Vestia.  

• BK Vestia ansatte inden sommerferien 2023, Mathilde Grøn Mejsner som skulle være med til at sikre, at det er 

attraktivt for piger og kvinder at spille fodbold i Vestia. Trænerrollen trådte i kraft d. 1 august 2023 og er 

stadig gældende. Denne trænerrolle er især sat i spil for årgangen piger 2015-2017 (U6-U9). Der er blevet 

skabt et stort fokus på det sociale for pigerne, for at sikre deres lyst til at være i klubben og der er herigennem 

dannet trygt fællesskab – samt er der løbende er kommet flere piger til klubben.  



• Inddragelse af frivillige i 

pigeafdelingen, fx målrettet unge 

trænere, mødre el. lign. 

• Indgåelse af lokale samarbejder med 

fx skoler og fritidsinstitutioner for at 

tiltrække flere piger  

• Motivation af pigerne, fx via høj 

kvalitet i aktiviteterne (socialt, 

sportsligt mm), tilbud, der passer i 

pigernes liv og hverdag mm. 

• Vestia ønsker at kunne rekruttere yderligere spillere til diverse årgange, så på sigt at alle årgange er fyldt og 

der ikke længere er samlede årgange på tværs af aldersgrupper.  

• Et af de nyeste tiltag som er skabt gennem inspiration, er det som Vestia kalder for ”bliv veninde af holdet”. 

Dette skal fungere som en ny tilgangsmåde for at tiltrække piger til klubben. Dette går ud på at flere af 

pigerne i klubben får tildelt et kort hver, som de kan videregive til en klassekammerat, god veninde, kusine 

mm. og dermed få skabt kontakt til eventuelle nye pige-spillere, i gennem Vestia egne pige-spillere. Det er 

blevet prioriteret at denne form for rekruttering skal værne om fællesskab, og derfor uddeles der kun ét kort 

til pigerne af gangen og der er tænkt over signalet på kortets overskrift, for ikke at endnu ud i en konkurrence 

præget tilgang, med derimod at klubbens spillere favner samhørigheden.  

• Vestia håber på at, med det kommende klubhus, faciliterer arrangementer for pigefodbolden, og skabe nye 

fællesskaber der strækker sig udover træningen på banen. Gennem disse fællesskaber og arrangementer 

håber Vestia på at kunne tiltrække flere til klubben.  

• Vestia har med succes uddannet flere pige ung-trænere der fungerer som støtte for årgange til at holde 

niveauet i træningen og være forbillederne for yngre spillere.  

SAMARBEJDSPARTNERE OG LOKALOMRÅDE  

Samarbejder I allerede nu med forskellige 

aktører om at inkludere piger? I så fald hvem? 

• Med henblik på rekruttering har der været et stort fokus på at få kontakt til skoler og KKFO’er. Det lykkedes at 

få et samarbejde med Tove Ditlevsens KKFO og Bavnehøj skole. Tove Ditlevsen skole har 3 afdelinger af deres 

KKFO, og har alle 3 været ude på Vestias baner og afprøve træning, med stor glæde. I dette samarbejde har 

Vestia indgået en indforstået aftale med Tove Ditlevsen skole, om at det er deres piger i KKFO’en som får 

dette tilbudt. Dette samarbejde er stadig aktuelt, og er planlagt til også at skulle gælde fremadrettet. 

Samarbejdet med Bavnehøj skole afvikles hver fredag, hvor Vestia tager ud til skolen og afvikler træningen. 

Her er træningen blevet inddelt i drenge og piger - hvilket har skabt et større gå-på-mod og tryghed hos de 

piger som deltager. 

• Cheftræner Mathilde, er blevet repræsentant for BK Vestia i DBU pigeudviklings-gruppe, hvor nye og 

afprøvede ideer, samt input bliver drøftet. Informationer fra disse møder bliver brugt, til at danne et endnu 

større fokus på det sociale i pige-fodbolden, rekruttering samt fastholdelse af spillere.  

• Mathilde skal også fungere som nøgleperson til pigeraketten. 

• Vestia har i samarbejde med DBU AntiBulli, afprøvet deres tiltag og øvelser, som har fokus på anti-mobning og 

det sociale i sporten, med både succes og udfordringer.  

• Vestia rækker ud til klubber i lokalområdet for at lave fælles indsatser. Vi er i dialog med Fremad Valby 

omkring tanker for et koncept, vi kalder Piger spiller fodbold i SV. Vi har også dialog med Fremad Valby om i 

fællesskab at afvikle DBUs pigeraketten, som er et tiltag for at skabe synlighed om pigefodbold. 



Hvilke(t) lokalområder vil I arbejde i inden for 

rammerne af Pigepartnerskabet? 

• Vestia har primært fokus på områderne; Vesterbro, Sydhavnen, Valby, Sluseholmen. 

• De fleste aktiviteter vil foregå på Bavnehøj idrætsanlægget og nærtliggende baner som Vestia har adgang til. 

FORENINGENS ERFARINGER MED PIGER 

Beskriv kort hvilke erfaringer I har med at 

inkludere piger i foreningen. Beskriv gerne 

både succeser og udfordringer. 

• Foreningen har haft succes med at uddanne ung-trænere der fungerer som støtte for årgange og fungerer 

som forbillede for at deltage aktivt i foreningen. 

• Der har været udfordringer med rekruttering af de yngre årgange 6-10 år, hvor alle årgange ikke er fyldt op og 

nogen er slået sammen. Dette har stået som en udfordring igennem længere tid og er noget Vestia håber på 

at kunne adressere gennem Pigepartnerskabet.  

• Vestia har haft stor succes med at rekruttere i aldersgruppen 10-16 år, hvor der jævnligt starter nye spillere.  

• Vestia har gennem partnerskaber med skoler og KKFO’er forsøgt at introducere de yngre årgange til fodbold i 

Vestia, men har været udfordret i at få dem indmeldt i klubben og bibeholde dem i foreningen.  

• Vestia har tilknyttet en projektmedarbejder på fodboldbanen som har til formål at bidrage til positiv 

fastholdelse af vores ungdomsspillere både drenge og piger. Ressourcepersonen har fodboldfaglig 

baggrund, men er ikke på banerne som træner, men som de unges ambassadør, mentor, pædagog, 

kontaktperson, en de kender og kan gå til med stort og småt. 

FORANKRING I BESTYRELSEN 

Hvordan forankres indsatsen i bestyrelsen? 

Hvem er Kultur- og Fritidsforvaltningens 

kontaktperson fra bestyrelsen? 

Pigepartnerskabet er forankret i en strategisk målsætning i både bestyrelsen, Sportslig ledelse og Projektledelsen om at 

styrke pigefodbolden i BK Vestia. I Sportslig Ledelse arbejdes der på at, at BK Vestia bliver en del af DBU Breddes 

projekt ’Get Movin’, der har som ambition at sidestille pigefodbold med drengefodbold i klubberne. Desuden er der tre 

bestyrelsesmedlemmer i klubbens Projektledelse, hvor pigepartnerskabet er forankret. De vil følge med og bidrage til, 

at partnerskabets indsatser realiseres jf. handleplanerne.  

KFF’s kontaktperson i bestyrelsen er Julie Herdal.  

UNDERSKRIFT 

Bestyrelsen godkender med underskrift 

ovenstående ansøgning.  

 

Dato  _26/2 2024______ 

Forperson: Julie Herdal Molbech, formand 
_________________________________________________________________________________________________ 

 


